
VENTURA COUNTY 
SHERIFF’S OFFICE 
  

MEMORANDUM 
  

DATE:  April 30, 2021 

TO: Eric Dowd, Assistant Sheriff 

  

FROM: Rob Davidson, Commander 

RE: IA 19-003 — Juarez OIS - Determination 

The administrative review of this deputy involved shooting included a response to 

the scene by Internal Affairs Investigators and the Captain along with a review of 

reports, body worn camera video, witness video, interview statements, scene 

diagrams, other documents included in the Los Angeles Sheriff's Homicide 

Detective case file and the Los Angeles District Attorney’s Office report. 

After the officer involved shooting, the Los Angeles County Sheriff's Office and 

the Los Angeles County District Attorney’s Office investigated the shooting. The 

L.A. District Attorney concluded that the shooting of was lawful given the 

circumstances. 

| have reviewed the Los Angeles County Sheriff’'s Office and District Attorney’s 

reports as well as the attached report authored by Captain Robert Fleming. My 

analysis and determination in this case is based on this information. 

Review 

In the months that followed the incident, this agency conducted an extensive 

review of the shooting in response to civil litigation on the part of relatives. 

This review focused on the factors and circumstances present when the decision 

was made to use deadly force. Part of the review included the analysis of BWC 

footage, video recordings made of the incident by citizens, and others present at 

the scene. 

This review confirmed the observations and statements made by Deputy Juarez 

and Sgt. Hartkop concerning animated demeanor, claims of possessing a 

firearm and his ultimate movement away from the vehicle at the end of the 

confrontation. It was at this point that Deputy Juarez described a “jerking 

movement” by which in part, prompted him to use deadly force.



The available video did not conclusively depict making a jerking movement 

at the time of the shooting. Conversely, the video did not definitively disprove 

that a movement was not made just prior to Deputy Juarez firing. This became 

an area of increased scrutiny and review. 

The video in question is taken by a person in a parking lot, below and to the 

southwest of the suspect’s vehicle obscures some of the overall view and 

hoodie further reduces the view. From this position, the vehicle had 

crashed into the guardrail was between the camera and thus his head, left 

bicep and shoulder are visible, but the rest of his body is either bladed away from 

the camera or blocked by the car. 

In the moments before the shooting, this particular video footage depicts 

seemingly standing still with his left hand on his nose. When the shot is fired, 

flinches and drops out of sight. As acknowledged above, the video does not 

show the right side of body, however, the lack of discernable upper body 

movement by in that moment, required further inquiry. 

The decision was made to re-interview Deputy Juarez in an attempt to his 

perception of actions preceding the shooting. Ultimately the interview was 

conducted in August of 2020, over 18 months after the incident. Instead, the 

interview was intended to explore the description of actions in the moments 

before Juarez pulled the trigger. Deputy Juarez was represented by legal 

counsel and they were given a transcript of his initial interview to refresh his 

recollection of the incident. 

In the second interview, Deputy Juarez described as making an aggressive 

quick-draw movement, similar to a deputy at the firing range who is trying to get 

their firearm out of the holster. While this information provided a more in-depth 

description of movement; it also reintroduced the contradiction between the 

video, which showed virtually standing still, and Juarez’ description of 

movement. While Deputy Juarez’ recollection is exaggerated, it is nonetheless 

consistent with respect all other components of the incident. 

A number of law enforcement incidents have initially depicted an event in one 

manner, only to have other video perspectives dramatically change the reality of 

what had initially been perceived. After review, we cannot say he did not move, 

or flinch, in a manner that would be perceived as a threat. 
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Analysis of Force 

Federal case law, California law and Ventura County Sheriff Policy permits the 

use of deadly force in self-defense or in the defense of others if the person 

claiming the right of self-defense or the defense of others actually and 

reasonably believed that he or others were in imminent danger of great bodily 

injury or death." Further, CALCRIM No. 3470 holds that, if the person’s beliefs 

were reasonable, the danger does not need to have actually existed. 

Ventura County Sheriff's Policy 300.3 — USE OF FORCE states, “Deputies shall 

use only that amount of force that reasonably appears necessary given the facts 

and totality of the circumstances known to, or perceived by, the deputy at the 

time of the event to accomplish a legitimate law enforcement purpose (PC § 

835a).” 

The policy continues and defines reasonableness, “The reasonableness of force 

will be judged from the perspective of a reasonable deputy on the scene at the 

time of the incident. Any evaluation of reasonableness must allow for the fact 

that deputies are often forced to make split section decisions about the amount of 

force that reasonably appears necessary in a particular situation, with limited 

information and in circumstances that are tense, uncertain, and rapidly evolving.” 

It is apparent from body language and statements, that Deputy Juarez 

faced a tense, uncertain situation in which the suspect claimed to be armed with 

a firearm. The circumstances were evolving unpredictably, and the totality of the 

known information supports the belief that was armed. Further, Sgt. 

Hartkop and the CHP officers provide additional perspectives that supports the 

overall belief that was armed. 

To continue the analysis, Sheriff's Policy 300.4 — DEADLY FORCE 

APPLICATIONS states, “An ‘Imminent’ threat of death or serious bodily injury 

exists when, based on the totality of the circumstances, a reasonable deputy in 

the same situation would believe that a person has the present ability, 

opportunity, and apparent intent to immediately cause death or serious bodily 

injury to the deputy or another person. A deputy’s subjective fear of future harm 

alone is insufficient as an imminent threat. An imminent threat is one that from 

appearances is reasonably believed to require instant attention (PC §835a).” 

Based on Deputy Juarez’ statement, he could be justified in using deadly force 

when applying policy 300.4 and the requirement of an ‘imminent’ threat. 

1 Los Angeles District Attorney OIS Review J.S.I1.D. File #19-0016, page 7, para 1 

 



certainly could have posed an immediate threat if he made a furtive movement 

with what was believed to be a handgun. However, also attached to this factor, 

is the inability to resolve the disconnect between available video!, which depicts 

standing still, and Deputy Juarez’ description of movement. 

Determination 

In reaching a conclusion, there is no reason to question the sincerity of Deputy 

Juarez’ statements. The situation as described by every officer present portrays 

a dynamic and unpredictable situation. It is appropriate to acknowledge that the 

standoff with was tense and uncertain. 

It is further reasonable to conclude that everyone involved believed was 

concealing a firearm. It is also important to acknowledge that the moment 

stepped away from his vehicle, farther than he had at any point in the standoff, 

the dynamics of the situation changed. Whether intentional or not, 

movement away from the car increased the threat to the officer's on scene by 

removing the vehicle as an obstruction to possibly firing a weapon. 

The video, demonstrating a lack of discernable movement by does not 

definitively establish that did not move. Instead, it leaves this evaluation to 

make a conclusion based on the totality of the facts known to Juarez and 

supported by the reasonable deputy standard. In this case, direct visual 

evidence of no discernable movement cannot be dismissed; nor can it be relied 

upon as definitive evidence that some level movement, which could reasonably 

be perceived as a threat, did not occur. 

When Deputy Juarez’ actions are weighed and balanced against the available 

statements, evidence and video, the conclusion reached is that any allegation 

that his use of force was unreasonable cannot be sustained. 

1 The video in question was reviewed by an independent forensic expert who determined that the video had 

been changed from its original format which reduced the level of detail and rendered the video unreliable to 

make any definitive conclusions. This format change is common when video is uploaded to media platforms 

such as Youtube, and there is no way to reverse the alterations. 
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VENTURA COUNTY SHERIFF’S OFFICE 
SUPPORT SERVICES DIVISION 
  

MEMORANDUM 
  

DATE: February 3, 2021 

TO: Commander Rob Davidson 

FROM: Captain Robert Fleming 

SUBJECT: Complaint Review and Determination — Formal IA #19-003 

  

Complainant Department Initiated 

Named Deputy Noel Juarez #3336 
Hired July, 7, 1996 
Currently Assigned, Patrol Services Thousand Oaks 

Allegations Officer Involved Shooting (OIS) 

Supervisor Sergeant Russ King 

BWC Recorded Event 

CPRA Disclosure (1421) Yes — Discharge a firearm at a person 

Complaint Background 

The administrative review of this deputy involved shooting included a response to the 

scene by Internal Affairs Investigators and the Captain along with a review of reports, 

body worn camera video, interview statements, scene diagrams, other documents 

included in the Los Angeles Sheriff's Homicide Detective case file and the Los Angeles 

District Attorney’s Office report. 

The following is a summary of the findings: 

On January 12, 2019, at approximately 1025 hours, the Sheriff's Office received a call 

from a citizen reporting a possible domestic violence crime at n the 

City of Camarillo. Deputies responded and discovered that had committed



a domestic violence crime and had fled in a stolen vehicle. was located and a 

pursuit was initiated. 

California Highway Patrol (CHP) pursued southbound on US 101 from Ventura 

County into Los Angeles County, until crashed his vehicle into a guardrail just 

before the Las Virgenes Road off-ramp. 

Deputy Noel Juarez was in uniform driving a marked Sheriff's Office Tahoe patrol 

vehicle. He was dispatched to the termination of the pursuit to take custody of 

Juarez was aware of an incident in Camarillo involving an outstanding felony suspect 

but he did not initially know was the same subject CHP had pursued. As the 

situation unfolded, Juarez eventually came to realize the Camarillo call he heard on the 

radio involved the same person pursued by the CHP. 

While driving to the scene, Juarez received a telephone call from Sergeant King 

advising him that the suspect was currently in a standoff with the CHP officers and also 

that the suspect was armed. Juarez later told Los Angeles Sheriff’s Detectives during 

this interview that this new information from Sgt. King “changed his mindset.” 

Juarez arrived on scene at approximately 1134 hours and saw for himself that CHP was 

in a standoff with as Sgt. King had told him. Juarez noticed that all of the CHP 

officers had rifles or handguns pointed at and they were giving orders to 

surrender. Juarez saw that was hiding behind a silver sedan which he had 

apparently crashed into the freeway guardrail. 

Juarez took up a position and removed the unit shotgun from the holder. He chambered 

a round and loaded another round into the magazine. He removed the safety and 

pointed the shotgun at 

Juarez watched as the CHP officers repeatedly gave commands to surrender but 

refused, at times yelling angry responses back to the officers. Juarez later told 

detectives that he had difficulty hearing everything between and the officers 

because of the loud radio noise and the helicopter overhead. 

Juarez told detectives he overheard one of the CHP officers yell out to others that 

had his hand in a pocket and would not remove it. Juarez said this furthered his belief 

that was armed, possibly with a handgun. Juarez told the detectives that 

remained hunkered down behind his vehicle during most of the encounter as he yelled 

back and forth with the CHP officers. 

One of the CHP officers asked Juarez to reposition his own unit so that Juarez would 

have a better angle to cover Juarez did so but noticed that doing this also seemed 

to agitate more. Juarez explained to the detectives he could see that after he 

 



moved his unit, was yelling angrily and there was a change in his body language 

and facial expressions. 

Juarez told detectives that after about 15-20 minutes, he was becoming fatigued, so he 

rested his shotgun on the A pillar spotlight and leaned inside his unit. Doing so however, 

made it harder for him to hear the exchanges between the officers and Juarez 

said he asked dispatch for a supervisor and Sergeant Hartkop responded a short while 

later. Juarez noticed Sgt. Hartkop was “hyper focused” on the situation from the 

moment he arrived. Juarez said that around this time, he became concerned that 

might flee on foot and if he did, would pose a threat to others if he was in fact armed. 

While he did not express this concern to Hartkop, he did advise Hartkop that they 

needed a K9 to respond. 

Juarez described in his interview that he forgot to turn on his body worn camera when 

he arrived on scene. As soon as Hartkop first approached him, he asked about the 

camera and Juarez realized only then that he failed to turn it on. Juarez said he decided 

to remove his camera and place it on the dash to get a better vantage of the scene 

rather than leave it on his chest and risk only recording the inner door jamb of his car 

while he concealed himself behind it. Juarez said after the incident, he retrieved the 

camera and realized he errored again by not turning it on. 

In viewing Sgt. Hartkop’s body worn camera, one of the first comments on the recording 

is Hartkop warning Juarez that is armed and dangerous and if he exposes himself 

and Juarez sees anything threatening, he should “smoke him.” The context of this 

comment showed Sgt. Hartkop was truly worried about the threat posed and he did 

not want Juarez taking unnecessary risks. Hartkop informed Juarez several times that 

was armed and at one point believed he saw a gun. 

Juarez described to the detectives in his interview that during the standoff, went in 

and out of his vehicle and appeared to be doing more than just sitting. Juarez said he 

could not see inside but he worried that might be loading a weapon or getting a 

rifle ready to use against them. This general belief is supported by Sgt. Hartkop and the 

CHP officer’s statements during and after the incident. 

Juarez explained to detectives that in addition to himself and Sgt. Hartkop, there were 

only three CHP officers and he believed they needed additional resources such as a K9. 

About this time, the helicopter was running low on fuel and had to leave. Juarez said 

Hartkop requested dispatch to broadcast a “10-33” and send additional patrol units 

code. A short time later, they heard that dispatch had canceled their requests. 

Juarez said a CHP officer advised them that they had a less lethal shotgun deployed. 

Juarez said he overheard Sgt. Hartkop tell the CHP officer that if started shooting, 

 



he (the CHP officer holding the less lethal shotgun) needed to get down. Around this 

time, the CHP officer advised they also had a K9 enroute (though the incident ended 

prior to a K9 ever arriving on scene). 

Juarez said remained animated and uncooperative throughout the incident yelling 

things like “fuck you” to the officers on scene. At one point while the officers were 

ordering to put his hands up, Juarez heard respond, “What do you want me to 

do with my gun?” Juarez could see that hand was still in his pocket and this 

comment by only furthered his belief that did actually have a gun. 

Additionally, Sgt. Hartkop told Juarez he thought he saw an object in pocket that 

might be a gun. 

Juarez noticed that was starting to look around as though he was “looking to go 

somewhere” or “run”. 

Eventually, moved further back from his car. His hand was still in his pocket and he 

made a jerking movement as though he was going to pull something out. Juarez said he 

perceived a threat from at this moment and fired his shotgun. At the end of Juarez’ 

detective interview, he reaffirmed that he deliberately fired his shotgun at because 

of furtive movement. Juarez added that was behaving differently at the very 

end as though he was planning and ready to do something. 

Hartkop stated he had seen make numerous “motions,” which he described as 

flinching as though was trying to provoke us into shooting him. When asked what 

had done just before being shot, Hartkop explained how he felt was a threat 

the entire time. However, Hartkop did not see what did just before the shot 

because he had ducked down below the hood of the patrol car. 

Juarez stated that he deliberately fired however he did not feel the recoil or hear the 

report of his shotgun in that moment and he found this puzzling. Juarez explained that 

he heard what he thought was a less lethal report from one of the CHP officers but it 

seemed strange to him that he did not hear his own gunfire. Juarez said his shot and 

the CHP officer’s shot were simultaneous. 

Juarez said he saw stagger and then crumble to the ground lying on his side. Sgt. 

Hartkop’s body worn camera showed that all officers immediately moved in on as 

he went down. As the CHP officers approached they perceived some sort of threat 

and fired on him again. One of the advancing CHP officers was using a less lethal 

shotgun and fired the less lethal projectile at as they advanced. 

Once was secure and no longer a threat, Hartkop asked Juarez on camera if he 

fired and Juarez said he had. Juarez was unwavering in his response. 

 



After the shooting, Juarez said he started to question himself about whether he actually 

fired though. Juarez explained that he unloaded his shotgun and removed five shells. 

Because he loaded five, he started to think that he might not have fired but then he 

noticed that one of the shells was empty. Once Juarez saw this, he understood then 

that he simply failed to eject the spent shell after firing and this was why he had five 

when he should have had four. 

In reviewing this case, it is clear to me that Juarez perceived a threat from and 

fired because of that perception. It is also clear to me that Juarez’ perceptions of the 

threat posed were based on the following: 

Juarez is told by Sgt. King on the drive to the scene that is armed and in a 

standoff with CHP officers 

Once on scene, Juarez sees that CHP officers are pointing rifles and handguns 

at rather than less lethal options which come out later 

behavior is animated, his verbal responses show aggression rather than 

fear and he is making efforts to conceal himself behind his vehicle 

When Juarez simply repositions his vehicle, doing so results in becoming 

even more noticeably animated 

Juarez heard CHP officers make comments about refusing to remove his 

hand from his pocket and that he might have a gun 

went in and out of his car and was doing something inside that caused 

Juarez to fear he was loading a gun 

Sgt. Hartkop arrived and reminded Juarez that was armed and said that he 

should shoot him if he reveals himself and presents a threat 

Several times during the incident, Hartkop tells Juarez that might be armed, 

even saying at one point that he thought he saw a gun himself 

statement about having a gun was so loud at one point, the crew on the 

helicopter heard the comment and rebroadcast a warning to deputies on scene. 

openly states that he has a gun on a number of occasions during the 

standoff. 

stood and moved behind his vehicle in a tactical manner, as if her were 

using his vehicle as cover during the standoff. 

 



Towards the end of the standoff, Juarez could see a change in behavior. 

had walked to the front of the vehicle, looked around and over the 

embankment, which appeared to Juarez that was planning to do something 

or go somewhere. This was different behavior from before, causing concern for 

Juarez 

At the end, the suspect moved back from his vehicle, hand still in his pocket, and 

made a movement with his hand as though trying to pull something out. 

movement away from his vehicle removed the vehicle as an impediment 

blocking his access to the officers. Had he been armed, this positioning would 

have allowed him to bring his claimed firearm to bear on the officers very quickly. 

While the final moment was not captured on any recording, Sgt. Hartkop stated in 

his second interview that he saw make multiple jerky movements with his 

right hand throughout the standoff as though he was trying to provoke officers 

into shooting him 

Although the video footage is inconclusive, Juarez stated that attempted to 

withdraw his hand from his pocket as though pulling out a gun and this threat 

was the basis for him making the decision to fire 

Law enforcement officers do not need to wait until being fired upon before taking 

action. All of Juarez’ observations of leading up to the shooting caused him 

to feel that posed a serious threat to himself and other officers on scene. 

On August 12, 2020, Captain Michael Beckett and | conducted an interview with Juarez 

and his attorney, Liberman. 

When asked about the reason for firing his shotgun, Juarez described how 

was acting different, looking around and never showing his hands. He described 

as beginning to “quick draw” as he quickly pulled his right arm back. Juarez 

feared was going to draw a weapon and shoot him or the CHP Officers. 

Juarez elected to fire his shotgun to stop the threat. 

On September 14, 2020, Captain Michael Beckett and | conducted an interview with 

Alan Hartkop. 

 



Hartkop stated that had his right hand in his jacket pocket and it appeared 

to him that there was the outline of a gun inside the pocket. Hartkop said he was 

convinced was holding a gun. 

Hartkop also said that several times leading up to the shooting, made 

“motions, like flinching” movements with his right shoulder as though he wanted 

officers to believe he was pulling out a gun so they would react by shooting him. 

Hartkop believed was “taunting us.” 

Hartkop said he was not looking at at the moment of the shooting, so he did 

not see what Juarez claimed however, he did believe it was likely repeated 

the furtive moment he had seen several times earlier and this prompted Juarez’ 

reaction. 

Hartkop said he believed was armed and he felt threatened personally by 

and his behavior towards all of the officers on scene. 

Hartkop stated he did not fire on because he was armed with a handgun, 

which would be ineffective from a distance. 

Juarez statement of aggressively trying to pull his hand out of his pocket in a ‘quick 

draw’ fashion seemed inconsistent with the video of the event and demanded further 

scrutiny. 

There are several videos of the shooting and all of them are incomplete 

depictions of the incident. The best video is taken from the front passenger side 

of car and the person holding the camera is off the freeway and lower than 

standing behind his car. is an unknown distance from his car but this 

extra distance, along with the upward camera trajectory obscures his right arm, 

which is the same arm he was using to feign possession of a gun. 

The video footage clearly shows left shoulder as he stands ninety degrees 

to the camera. The hood profile of his car allows the viewer to see the upper half 

of his left bicep but nothing below this point. Because is turned 90 degrees 

to the camera, one cannot see his chest, back or any portion of his right 

shoulder. is also wearing a hooded sweatshirt and the hood is hanging 

loosely behind him further obscuring the right half of his body. 

 



e When Juarez describes reacting to a furtive movement by it is very possible 

that did in fact make some sort of furtive motion which justified a lethal 

response. While it is unlikely reacted as aggressively as Juarez described, it 

does not mean that Juarez is being untruthful about what he saw. 

This Officer Involved Shooting was also criminally investigated by Los Angeles Sheriff's 

Office and submitted to Los Angeles District Attorney’s Office, who deemed this incident 

justifiable. 

Prior Discipline/Performance Issues: 

Deputy Juarez has no recent discipline from administrative investigations. 

Annual Performance Appraisal Review 

Deputy Juarez has met the Department standards in all areas during his past three 

performance evaluation. 

Determination 

Refer to Commander Davidson’s memorandum for the determination of this incident. 

  

 



Ventura County Sheriff’s Office Memorandum 

To: Internal Affairs Date: September 16, 2020 

From: Captain Robert Fleming 

Subject: Alan Hartkop OIS 

Re: 19-003 

Date of Interview: September 14, 2020 

Time of Interview: 1530 hrs 

Case Catalyst Operator: 

Legend: RF = Robert Fleming 

MB = Michael Beckett 

AH = Alan Hartkop



CONFIDENTIAL 

RF: Okay. Today's date is September 14th, 

2020. It is approximately 1530 hours. This is Case 

Number 19-003. I am Captain Bob Fleming, with me is 

Captain Mike Beckett and today we are speaking with 

witness Captain Alan Hartkop. Purpose of this 

investigation is an officer involved shooting. 

Alan, I am ordering you to answer gquestions 

related to this interview with complete and 

truthful answers as specified in the Policy Manual 

on Conduct and Ethics. Your failure to respond to 

questions directly related to this investigation 

may result in punitive action. 

What I need here is your signature, print 

your name and ID number, please. 

AH: Okay. 

RF: I wrote the date in. 

AH: Okay. 

RF: Thanks. 

AH: Uh-huh. 

RF: All right. So Alan, what we're going 

to do real quick is this, in a nutshell I'm going 

to kind of give you a little understanding of -- 

kind of paint the picture of what happened that 

day. 1It's not going to be exact but just to give 

us an idea of what, where you were at, what was 

going on. And then we're going to ask you some 

questions related to that, okay?



CONFIDENTIAL 

AH: Okay. 

RF: $So on -- on the date in question, 

which was January 12th, 2019, you were working 

patrol in the city of Thousand Oaks as a sergeant. 

And there was an event that had occurred in 

Camarillo that ultimately was a domestic, subject 

ended up fleeing, a pursuit started, CHP ended up 

finding the vehicle, followed the vehicle through 

our jurisdiction and -- and the vehicle ended up 

crashing near Las Virgenes in LA County. 

And we had -- Deputy Juarez was on scene 

with several CHP officers and then my 

understanding is you got a call asking you to 

respond to assist as the supervisor and you ended 

up getting down there. 

So what I'm going to kind of -- I'll have a 

couple questions about kind of what you maybe saw 

on scene and then who all was there and then we'll 

kind of play it out, what happened after that. 

Okay? 

AH: Okay. 

RF: So after you got the call and -- and 

you arrived, to your knowledge who was on scene? 

AH: When I arrived, I saw, first off the 

helicopter was flying up above. I could see that 

clearly as I was driving up. There was fire 

personnel, they were on scene from LA County



CONFIDENTIAL 

'cause they had the red trucks. So it definitely 

wasn't ours, was my inter- -- impression at the 

time, it was LA County. 

RF': Uh-huh. 

AH: And they were kind of helping out with 

blocking traffic on the freeway it appeared to me. 

And, 'cause I had to go by one of them on the left 

side, on the shoulder to get past. And so when I 

got past the fire truck, I saw one of our patrol 

units and it was -- turned out to be Deputy Juarez 

on the left side of the freeway, probably like in 

the Number 2 lane maybe, towards the left side. 

And I saw at least two to three CHP units. I'm 

not sure if it was two or three. 

RF: Okay. 

AH: I don't think it was more than three. 

And -- and then -- and I saw -- so there was at 

least one of our deputies, Deputy Juarez, and then 

probably at least three CHP officers. It could 

have been four, I'm not completely sure. 

RF: Okay. And were you aware of if there 

were any supervisors on scene for CHP? 

AH: I did not see that, I did not know 

that. 

RF: Okay. And when I say supervisors, I'm 

talking about a sergeant or above? 

AH: Correct.



CONFIDENTIAL 

RF: Okay. Did you have any discussion 

with any CHP officer or supervisor or anyone 

regarding the use of less lethal? 

AH: I had a -- it was very brief and it 

was by surprise and -- and I can explain that. 

Basically after about, you know, it -- 

approximately twenty to thirty minutes into this 

standoff with the suspect, you know, where he was 

at his vehicle, which was off towards the right 

towards the guardrail, unexpectedly behind me, a 

CHP officer came up and it looked like he was 

wearing, you know, like the type of uniform that 

was consistent with their commercial enforcement. 

It looked like a jumpsuit type, like a blueish 

color, not the tradition CHP uniform. But he 

unexpectedly came behind me and it was —-- you 

know, Juarez was to my right, I was to the left 

using the engine block as like cover. And he 

be- -- he said something that caught my attention 

and I looked back and I saw that it was him. I 

don't remember what his name was. I don't recall 

him being -- I thought he was an officer 'cause I 

don't recall seeing any -- any stripes indicating 

he was supervisor. 

But he made a comment real quickly as we -- 

you know, I was focusing on the suspect, but he 

made a comment hey, I have less lethal. If he



CONFIDENTIAL 

steps out, you know, I'm going to try to give it 

a shot. 'Cause he's —-- 'cause the suspect at 

that -- this is like twenty to thirty minutes into 

the standoff. 

RF': Uh-huh. 

AH: Had basically been going in and out of 

his car indicating that he had a -- you know, and 

then he was saying that he had a gun on him. And 

so at this point, this was well into it and he -- 

and like I said, so he made that gquick statement 

and I said okay. He's like yeah, if he -- 'cause 

if he goes -- if he goes out far enough, you know, 

I'm going to try to take -- I'm going to try to 

take a shot. And it was real quick. It was just 

literally a mat- -- matter of seconds. 

RF: Okay. 

AH: And it wasn't -- it was unexpected. 

You know, I didn't know he was coming there. 

Other than that, I didn't have any conversation 

with any CHP. I tried at one point before that to 

go off to the other side to try to get a better 

position from where we were at or I just wanted to 

explore what my options were 'cause we were 

limited on what we could deal with at the time. 

And you know, I was trying to think in my head how 

we could, you know, just different options we 

could maybe come up with.



CONFIDENTIAL 

So I tried to go around to the passenger 

side of our unit. But when I got over there, I 

realized it wasn't a good position. I saw the CHP 

officers were next to their car so I quickly went 

back. But I never engaged in any conversation 

other than those brief words right then and there. 

MB: And where were you when that 

conversation happened? 

AH: I was next to Juarez' patrol car. So 

I had parked my car back and I actually walked up 

like a couple hundred yards to -- 

MB: Well, let me ask you differently. How 

far away from you -- how far away from Juarez were 

you when he was talking to you, the CHP guy? 

AH: Juarez was probably just right next 

to -- to my right so maybe I'd say three feet, 

four feet. 

MB: Okay. 

RF: And what was Juarez doing at the time? 

AH: Focused on the -- I had told him, you 

know, stick -- keep your eyes focused on the 

suspect because he says he has a gun, he was 

holding it underneath his shirt like to make -- to 

indicate to make us think he had a gun. That was 

my —-- that was my interpretation, that he was 

purposely holding it in a way to tell us I have a 

gun because it was almost pointing like expanding



CONFIDENTIAL 

out his shirt like somebody would do if they 

wanted you to know that they had a gun or a weapon 

underneath their clothing. He continued to do 

that. Never once showed any skin or his hands, 

that right hand at all. The whole time he kept it 

like that. 

So what I had told Juarez was, prior to 

that is, I said look, you have the long rifle 

'cause I had gone up with my handgun and we were 

limited. Like I said, it was only the two of us. 

So I said you just stay, you're in a good 

position 'cause you had the pillar or the V, he 

had the door open and then he had the -- so he had 

a good resting point for the weapon for long-term 

so he wouldn't get tired out. 

And I said you just keep that position and 

be careful 'cause the guy's saying he has a gun, 

he's holding it like he, you know, has a gun 

underneath him. 

And he even made a statement prior to that 

that he couldn't give up because what would he do 

with his gun? Like we were trying to get him to 

prone out. And he says well, I can't do that. 

And -- and I said why? And he said 'cause I have 

a gun. What am I going to do with it? I said 

well, you know, you slowly prone out and he's 

like, you know, I can't do that 'cause I have a
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gun. 

RF: Okay. 

AH: So he was saying those comments to us. 

So in my mind, a hundred percent, he had a gun is 

what I was thinking. 

RF: Okay. So did you make Juarez aware of 

this quick less lethal -- well, I -- I'm referring 

to it as a plan, but was there a plan-? 

AH: I wouldn't call it a plan. 

RF: Okay. What would you call it? 

AH: I would call it a -- a statement. 

RF: Okay. 

AH: I mean, if there was a plan on the 

CHP's side, like had they -- had they talked about 

something, I didn't know about it. He caught me 

off guard behind there. It startled me actually 

because I didn't expect anybody to come behind us. 

RF': Uh-huh. 

AH: You know, we had the traffic stopped 

so I really didn't -- you know, I never saw him 

come from the right. All it was, was a quick 

statement, you know? Now, whether or not they 

talked about it, you know, that might have been 

something that occurred on their end. But we had 

no communication with the CHP. 

MB: What did you interpret? From -- from 

what he said to you, what did you think was going
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to happen? What did you get from it? 

AH: Well, it wasn't -- I mean, it was 

very —-- you know, he said, it was loosely 

interpreted. So I, you know, without training 

with them and without -- 

MB: Yeah. 

AH: You know, he said if the guy -- he 

says if he steps out far enough, which in my mind, 

I didn't know what he was referring to 'cause his 

far enough and my far enough -- 

MB: Right. 

AH: =-- could have been two very different 

things. 

MB: Sure. 

AH: But I mean, you know, I -- I figured 

based on what I've been seeing the suspect do, 

then going in and out of his car, that if the guy 

got away from his car and out fur- -- further 

enough, and of course I'm thinking about this, you 

know, now. At the time I was under a lot of -- 

you know, I was under a lot of stress and at any 

second, you know, I thought a bullet could come 

our way. So there wasn't a really a lot of 

thought put into it. 

But it was a quick statement, if he steps 

out, you know, I'm going to take a less lethal 

shot and that was it. So I really didn't -- he
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said say specifically like how many feet or, you 

know, he didn't say what the plan was after that. 

He didn't say, you know, we have a REACT team, you 

know, that's going to move. There was nothing. 

To me that would be a plan. So when you say was 

there a plan, you know, to me a plan would be -- 

MB: No, that's fine. 

AH: Oh. 

MB: I —-- 

AH: That's, you know? 

MB: I was simply -- I was simply asking 

what did -- what did you assume or interpret from 

what he told you? 

AH: Yeah. Yeah, I -- you know, honestly 

it was very -- I -- I interpreted that he was 

looking to maybe take a shot but other than that, 

it wasn't clear what would happen after that or, 

you know, if it was Jjust going to be a matter of 

instinct at that point for us to try to maybe wing 

it and, you know, see what happened. 

RF: Okay. And did you share this 

knowledge with Juarez? 

AH: No. 

RF: Okay. 

AH: Now -- now Juarez was, you know, a 

couple feet next to me, but again, he was focused 

on the -- you know, on the -- so I don't even know 
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if he heard it. 

RF: Okay. 

AH: Yeah, 'cause he was pretty focused on 

the car. 

RF: Okay. 

AH: As he should have been. 

RF: Okay. So just prior to being 

shot, do you recall what he was doing? He, being 

MB: or Juarez? Oh, is -- 

RF: 

MB: -- the suspect. 

RF: Yes. 

AH: You know, I -- I recall that he did 

go back. I mean, this is if you're talking like, 

you know, right before, I don't recall 

specifically. But I do recall that, you know, at 

that point prior it seemed like he was, you know, 

it'd been -- it'd been a long time we'd been out 

there, for him as well. And he had been -- he had 

gone to the car and had come back out. So that 

was more like, you know, seconds before. 

But the moment right before, I just recall 

in my mind that, you know, he was -- he was 

getting more agitated and seemed to be getting a 

little bit more irritated. You know, he -- just 

from -- we'd been out there a while or whatever. 
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It just seemed like this was a -- starting to 

escalate. 

RF: Okay. So when the -- when the shot 

rang out, did you -- did you know who it was or 

what the shot was? 

MB: Or maybe what -- what did you hear? 

When this started to go down, what did -- what do 

you recall hearing? 

AH: Well, I -- what I heard was one shot. 

And that was it. In my -- in my mind, it was one 

shot. And I didn't know -- you know, at that 

point I thought it was -- I thought it was a less 

lethal shot because the officer had just -- behind 

me, had said that he was looking to take a shot. 

So in my mind, I thought it was a less lethal 

shot, but I didn't know. It was just, it was one 

shot is what I heard. 

MB: Did -- did -- 

RF: Okay. 

MB: -—- the suspect step out at some point 

before this shot happened? 

AH: Well, he -- I mean, he was outside the 

car. He was up. 

MB: Yeah. What I mean is, did he step 

away from his car when the -- when the shot rang 

out? 

AH: He had moved. I mean, he was 
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moving. It was -- it was -- he was kind of 

constantly, but at that point, yeah, he had moved 

out away from the car. You know, a -- not like -- 

I mean, maybe a couple feet, maybe like two or 

three feet. So he had stepped away. 

MB: In which way, direction? 

AH: To his right. 

MB: To his right. So -- 

AH: Well, it could have been for- -- I 

mean, it could -- it was more -- it could have 

been forward and to his right. Honestly I don't 

remember. But he had moved. 

MB: Okay. 

AH: And he had moved away from the car. 

MB: Could I ask you to -- to just kind of 

diagram it out (INAUDIBLE) . 

RF: Well, if he was -- if he was -- 

MB: And we'll describe it? 

RF: Was he facing you? When you say -- 

AH: He was facing me. 

RF: Right. Okay. So his -- 

AH: He was facing us. 

RF: -- right would have led him away 

from -- 

AH: But it could have been -- you know, 

and -- and so like he could have stepped forward 

towards us, but off to an angle, you know what I 
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mean? 

RF: Okay. 

AH: So it could have been. But it was, in 

my, from what I recall, is he had -- you know, he 

had -- he had moved and -- 

RF: And separated himself from the car? 

AH: He didn't move back at all. 

RF: Okay. 

AH: So, and -- 

RF: But separated himself from the cover 

of the vehicle? 

AH: Yeah, he had moved away from the 

vehicle. 

RF: Okay. 

AH: From what -- from what I recall. 

MB: Move a -- yeah, what I'm getting at 

is, when you say "moved away from the vehicle," 

there's Juarez' position is -- is more to what 

would have been the suspect's right, correct? 

AH: And maybe it's better if I draw it. 

MB: Or, yeah. Okay. 

RF: See, the problem is that I can't -- if 

he draws it, I have nothing to -- 

MB: Well, we'll describe it. 

AH: Yeah. 

RF: But go ahead. 

AH: 1I'll try to. So from what I remember, 
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is so the suspect was kind of like -- the suspect 

vehicle was over here. Let's just say that. 

MB: Okay. 

AH: And so it was like this. And the door 

was —-- I don't know if he was -- he was going in 

and out of the car. 

MB: And -- and where's the guardrail and 

the roadway and all that? 

AH: So the guardrail's over here. 

MB: Okay. 

AH: So this is the guardrail and this is 

the 101. 

MB: Got it. 

AH: 101 south going this way. 

MB: Gotcha. 

AH: Okay? So we -- the CHP guys were 

like over here. So there was like -- I don't 

know, and like I said, I don't remember if there 

was two or there was three, but they were kind of 

in a weird -- 

MB: That's fine. 

AH: So they were kind of like this and 

this was CHP. 

MB: Yeah. 

AH: And there might have been a third one 

at some point that rolled up. 

MB: Yeah, I don't need all that. I'm just 
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looking for where is he -- 

AH: Okay. 

MB: =-- in relation to Juarez. 

AH: So then Juarez was like -- Juarez was 

like kind of -- if I remember right, he was kind 

of like over here and his door was, you know, open 

like this. 

MB: Okay. And -- 

AH: So —-- 

MB: And the suspect was where, standing 

where? 

AH: So the suspect was —-- 

MB: (INAUDIRBLE) . 

AH: So he was -- the suspect was moving 

about in this area, okay? So this is where he 

was. And when the shot rang out, he was -- he 

had -- from what I recall, he was like right in 

there. 

RF: Okay. 

AH: So -- 

MB: Okay. 

AH: -- right before the shot, you know, he 

at some point, you know, I'd say like ten seconds 

before that, he had gone back to his car. You 

know, he was going in and out of here and we 

couldn't see when he would go in here, he would -- 

you know, we were —-- we were completely -- T 
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didn't know what he was grabbing at that point. 

You know, in my mind, he was -- you know, he 

was -- 

MB: Yeah, so -- 

AH: -- readjusting his weapon or 

something. '"Cause like I said at the whole time, 

I thought he had a gun. 

MB: So well, don't -- don't go any further 

at this point. I just want to describe this real 

quick for the recording. 

AH: Okay. 

MB: So basically we're looking at a -- 

a -- a rough diagram of the 101 southbound freeway 

and on the right side of that roadway is a 

guardrail. The car is up next to the guardrail 

but not quite touching the guardrail. And based 

on your diagram it's pointed a -- the car is 

pointed away from the guardrail actually towards 

the three units that are in the roadway; is 

that -- do I have correctly? 

AH: Yes. 

MB: And then the suspect -- or well, 

Juarez' vehicle and his position would be, 

according to the diagram, nearly in fr- -- facing 

the vehicle sort of nose-to-nose but -- but apart 

a considerable distance but sort of nose-to-nose 

in terms of angle so that Juarez' vantage point 
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behind his driver door would give him a -- a free 

and clear view of the suspect, who as you 

described it at one point was in front of his own 

door and off to the right of his own vehicle away 

from his own -- the front of his own vehicle; is 

that about right? 

AH: Yes. 

MB: Okay. And then the CHP units would be 

closer to the guardrail, sort of a fanned-out 

semicircle with Juarez' car being closest to the 

fast lane, the Number 1 lane and the CHP units 

being closer to the guardrail. 

But in this diagram it appears that the 

suspect would be, at the time that he was shot, 

would be away from his car so that nearly every 

one of any -- anyone standing by the three 

vehicles would have had a -- a clear view of him; 

is that fairly accurate or -- 

AH: Yeah, I'd say it's fairly accurate. 

There may have been another car off to the right 

that maybe didn't, but -- 

MB: Okay. 

AH: But I would say that's fairly 

accurate, yes. 

MB: And -- and I know that your diagram, 

I -- you probably draw like I do and you don't 

have a lot of faith in your own diagramming skills 
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so -- 

AH: Right. 1It's not very wrong. 

MB: But if -- if there's any part of this 

that's not quite accurate, please say so, so that 

I don't describe it inaccurately. 

AH: No. I think it's accurate as far as 

the -- where I've told you the suspect is in 

relationship to the -- 

MB: Okay. 

AH: Juarez' patrol unit and the CHP cars. 

MB: So the -- so then at the time you 

heard the shot rang out, you thought that 

initially you thought that it was the CHP less 

lethal round that was fired and -- and -- and 

don't let me put words in your mouth. But it 

sounds like that's because the guy had stepped 

away from his vehicle at that point, which is 

consistent with what the CHP guy told you about 

intending to fire the less lethal at him if he 

stepped away from his wvehicle? 

AH: That's correct. 

MB: Okay, all right. 

AH: That's correct. 

MB: Okay. 

RF: All right. So did you see make 

any specific motion toward you or anyone else just 

prior to him being shot at? 
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AH: He was -- I mean, I -- I'll answer 

that question, but -- but I'd like to also throw 

out there, that you know, he was making motions 

the whole -- you know, basically the whole time. 

RF: What do you mean by "motions"? 

AH: Like he was kind of like, you know, 

like flinching almost like kind of like almost 

trying to provoke us. I would describe it as 

provoke us into a shooting. And he kept his -- 

you know, by -- by kind of like motioning like, 

you know, his -- his shoulder forward and make -- 

like looking at us, taunting us almost. Taunting 

us. 

RF: Okay. So I'm sitting across from you 

right now. 

AH: Uh-huh. 

RF: And -- and what -- when you're doing 

that, you're taking your right shoulder and you're 

lifting it kind of toward me like -- 

AH: Right. 

RF: Like he's -- 

MB: Like a flinch. 

AH: Right. 

RF: Okay. 

AH: And he was doing that. And you know, 

he was -- and I -- and I almost interpret it like, 

you know, he's trying to get us to shoot him, you 
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know? And we were using a lot of restraint 

because at that point he had his hand concealed 

the whole time. So you know, we -- we had some 

distance, we had some -- you know, between us and 

we were using a lot of restraint. 

However, it was, you know, my opinion the 

whole time the guy was a threat. And I say that 

because in my opinion and what I was going through 

in my head, is that he had a gun in his hand, he 

told us he had a gun in his hand, the call, the 

information that I had, was is that he was armed 

with a gun. He had made comments that he was 

going to shoot it out with the police and that 

information was relayed to us. And we knew that 

information. 

So I think it's important because when you 

talk about, you know, when as far as using force 

or lethal force, it's -- you know, was he a threat 

of serious bodily injury to, you know, any of us 

or to somebody else? 

And the whole time he was a threat. At 

any time in that scenario that we were involved in 

with this guy, he could have fired a round because 

I did not know that he didn't have his finger on 

the trigger, underneath his clothing and he was 

pointing it, like his body bladed in our direction 

the whole time. 
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So, and that was, from my recollection, I 

even had that conversation with Juarez. I don't 

know how clear and how specific it was, but what I 

made sure that he understood the circumstances of 

the call; that we were on the same page and that's 

why he was given the -- you know, he was taking 

that position. Because I said it can all -- it's 

only going to be a second, you know, or a split 

second. It's -- I mean, literally this guy could 

shoot at any time. 

So I think he was a threat at any time 

because he could have hit us; with his positioning 

that he was, he could have fired even though we 

were using restraint, he could have fired at any 

time and a bullet could have killed us or -- or 

hit us and he was a threat. He was a lethal 

threat, ongoing during that time. 

I mean, and that's how I interpreted it. 

And -- and I'm trying to be as clear as -- the way 

I'm trying to describe it is that he could have 

had his finger on the trigger and he was poi- -- 

he was facing us and he could have fired a round. 

And you know, would it have been an accurate 

round? Maybe not. But it would have been -- it 

could have been a lucky shot. It was a threat 

still. It was a -- it was definitely a threat to 

our life. 'Cause if you fire that one shot and 
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hit us -- hit us at any time, you know? 

MB: So this -- this flinching, when you 

say that he was making these jerky or flinchy type 

movements, like he was trying to provoke some sort 

of reaction from -- 

AH: Yeah. 

MB: -- the officers on scene, was he doing 

that for -- from the time that you arrived or was 

that just one brief period of time when you were 

there that he was doing that or what do you 

remember seeing? 

AH: Well, I -- I remember him -- I 

remember him seeing that, doing -- seeing him do 

that multiple times. I mean, it was a long -- you 

know, it was a long, drawn-out period. So I 

wouldn't say he was doing it for the entire like 

consistently -- 

MB: Uh-huh. 

AH: -- but he had done it, you know, 

several times. 1I'd say more than -- I'd say 

more than, you know, three to five times where he 

would -- you know, where he would do that. 

MB: Oh, okay. 

AH: And we were trying to engage him and 

get a -- we were trying to diffuse the situation 

and get him to surrender. 

RF: Yeah. 
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AH: And to prone him out. We were giving 

him commands to do that. He very clearly said I 

can't do that. 

MB: Right. So -- 

AH: Okay. 

MB: =-- up -- in -- in the times that you 

saw him do that, how -- how close was that leading 

up to the actual shooting? 

AH: I don't recall. I -- that I don't 

recall, I mean, exactly. I, you know, I -- 

MB: So, do -- 

AH: -- recall this though. I recall at 

the time of the shooting 'cause after it, thinking 

to myself that he was aggressive and -- and I 

remember that, you know, he was more than 

aggressive. I mean, he was a -- he was a -- he 

was a deadly threat towards us. He was getting 

aggravated and he had gone back to the car, he was 

doing -- you know, he was starting to -- he had 

gone back to the car, have no idea, we couldn't 

see what he was doing in the car, readjusting his 

weapon, whatever. I didn't know. A lot of things 

were going through my mind. 

But -- but when he came out, you know, he 

had -- he had stepped away and it was, you know, 

it -- he was aggressive. I mean, when I say -- 

when I described flinching, it's because he was -- 
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he was moving his body like purposely in my mind 

to try to show us like he's either coming at us or 

he was going to come up with a weapon. 

MB: Uh-huh. 

AH: That's how it -- and I interpreted it, 

is he wanted us to believe that he was going to 

either draw out with a weapon or that he was going 

to, you know, come forward towards us. 

MB: So -- so well, how much time passed 

from the time that you arrived until the shooting? 

I know you were there a long time after that. 

But -- 

AH: 1I'd say probably about twenty to 

twenty-five minutes approximately. 

MB: So that -- that behavior you're 

describing, these -- these jerky aggressive 

movements, do you think it was in the very 

beginning when you got there or more towards the 

end? I know you don't recall specifically, but 

can you narrow it down at all? 

AH: It -- you know, it was -- it was 

pretty much throughout. I mean, there was -- 

there was periods of time where when we first -- 

when I first got there, the helicopter was there 

and he was kind of focused. It was loud, there 

was traffic and the helicopter. But then when the 

helicopter took off, you know, his focus was more 
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towards us specifically. And when that occurred, 

you know, once the helicopter was gone -- I'm 

sorry, you asked how many times -- 

MB: Yeah. I'm just trying to see if 

there's a way that we can narrow down these -- 

these aggressive jerky movements. If it, you 

know -- 

AH: Right, yeah. 

MB: I guess if -- if -- if somebody was to 

say that this person wasn't doing anything, that 

he was very calm and passive, you know, if the -- 

around the time of the shooting, and I'm try -- 

AH: 1I'd say that was a lie. 

MB: I'm trying to compare that. 

AH: Right. 

MB: I -- I'm just pulling things out of 

the air, but I'm trying to -- 

AH: Yeah. 

MB: —-— compare that, what you're 

describing to -- to what we see throughout the 

incident. 

AH: Yeah. No, I would say he was very 

aggressive right before the shooting and he was a 

threat. And -- and I say that because like I 

said, he never -- he continuously had his -- his 

hand, you know, hidden under his -- under his coat 

or sweatshirt or whatever, what he -- whatever it 
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was he was wearing. And he had it specifically 

positioned in a way to tell us he had a gun in his 

hand. So, and he said he had a gun. And so he 

was a threat, I mean, ongoing. I mean, a deadly 

threat the whole time. There wasn't a time, like 

in my mind, that he wasn't a deadly threat. It 

was restraint the whole time on our part, but 

literally, it was a matter of -- I mean, he could 

have shot any time. We couldn't see his hand. 

You know, and he was saying he had a gun, he was 

code -- he was a parolee, armed and dangerous. He 

had the background. 

MB: So —-- 

AH: You know, he made the statements that 

he was going to shoot it out with the cops. 

MB: Before we get to the last question, I 

had one other thing but I didn't know where you 

are on your list if you wanted to insert some 

other stuff. 

RF: No, you're good. 

MB: Are you at the last question or -- 

RF: Pretty much. 

MB: -- not quite? 

RF: Yeah. No. 

MB: Did -- did you believe that this 

person had a gun? 

AH: Yes. 
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MB: Did you believe that he intended to 

threaten people and wanted everyone on scene to 

believe that he had a gun, that he wanted them to 

feel threatened by that? 

AH: Yes. And I believed he was going to 

use it. 

MB: Okay. Did you feel threatened 

personally? 

AH: Yes. 

MB: Okay. And -- and right up until the 

time of the shooting, did you still feel 

threatened? 

AH: Yes. 

MB: Okay. 

That's all I had. 

RF: Okay. 

I know you say you —-- you don't recall, 

so we were able -- watching your -- your body 

worn camera, that's pretty much the whole scene 

that we -- he have. 

AH: Uh-huh. 

RF: And with where you're located, right 

before the shooting goes down, you to- -- it 

looks, it appears that you took cover behind the 

engine block because the view now went from him 

down to the car. 

AH: Uh-huh. 
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RF: Do you recall any reason why you would 

go down or did you -- do you see -- did you see 

anything that would make you change your position? 

AH: You know, the only thing is like I 

said before, right before the shooting, I -- I 

felt like it was getting -- you know, it was -- it 

was -- I mean, it was -- it was incr- -- it was 

elevated, you know, threat towards us. I mean, 1t 

was an elevated threat the entire time. But I 

felt like even above and beyond that, like it was 

coming to a point where this guy was -- was even 

increasing at that level. 

And so if I was to go down, I would say 

that the only reason why I would do that is if I 

saw something that would cause me to think that I 

need to use the engine block as -- even more as 

cover. You know, so perhaps, you know, where I 

felt like yeah, this person is maybe going to take 

the shot or something at this point or it's 

increasing. You know, I'm going to get lower 

where the engine block I know would -- would give 

me protection. 

RF: Okay. So you feel at that time he -- 

anyone was justified in taking lethal action? 

AH: I do. And I -- and I -- and I hope I, 

you know, explained it. I think I did. 

RF: Okay. ©No, you did. I was just -- I 
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just wanted to ask that question. After the first 

shot went out, that you heard a shot, subject goes 

down, you all kind of converge on him. I know in 

your body worn camera and also listening to your 

interview, you were talking about crossfire. Gee, 

that was your focus, making sure that nobody had 

crossfire on each other. 

And then as you guys were walking up, do 

you recall what the suspect did then? 

AH: I remember he popped back up as I was 

going up. And then I heard a couple more shots 

coming off to my left. 

RF: Okay. 

AH: And it looked like it was a CHP that 

were —-- that had gone, you know, swung wide 

towards the left, like kind of like where the less 

lethal person had deployed the less lethal or had 

the less lethal on him was that. So to the left 

of the suspect. 

RF: Okay. And then after, do you recall 

asking Juarez if he had used his shotgun or if he 

shot? 

AH: Yes. 

RF: And do you recall what he said? 

AH: He -- he said yes initially. 

RF: Okay. When you say initially, did he 

seem very confident when he said yes? 
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AH: Yeah, he seemed confident. 1In fact, I 

think I actually called the watch commander up 

because at that point, you know, I was -- I knew 

that the suspect was immobilized and we had fire 

on scene so that was taken care of, ambulance. 

And he was confident to the point where I actually 

called the watch commander and told him that we 

have an officer involved shooting. I need to get, 

you know, major crimes out here. And I need to 

get some bodies out here because I had been 

previously denied backup out there. So I went, I 

told him we need bodies now. We got an officer 

involved shooting. 

And then, you know, there was a lot of 

things going on. Him and I were the only two 

people out there from our agency so I wasn't 

completely focused on him. I was focused on also 

traffic and crowd and, you know, people and the 

suspect and even though, you know, just making 

sure he was getting help rendered. We were trying 

to get the fire department out. 

Then Juarez made a comment to me, you know, 

I don't know how many seconds later, but it was a 

period of time later. And I -- you know, I was 

like I had to call the watch commander back 'cause 

he does -- and that's when he made the comment of 

that, wait a minute, you know, he thought he had 
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sh- -- he -- he -- he's checked his gun and he's 

like he doesn't think he shot then. But initially 

it was clear and I -- and I had told the watch 

commander that. 

MB: Yeah. Yeah, we want to focus on his 

initial reaction to that. 

AH: Clear. It was clear that he did. 

RF: Okay. 

AH: And I -- and in fact, I called the 

watch commander up and told him we had an officer 

involved shooting. I would not have done that 

unless it was clear. 

RF: Okay. 

MB: Did, at -- at -- okay. So you got 

what, thirty years on, something like that? 

AH: Twenty-six, yeah. 

MB: Okay. And you've been in major 

crimes, you've -- you've conducted some pretty 

high profile significant interviews, you know, 

with a lot at stake. 

AH: Yes. 

MB: Safe to say that you know how to read 

people better than the average person? 

AH: Yes. 

MB: Did you get any vibe off of Juarez in 

the beginning? Now, I know later he started to 

unload his gun and -- and he was a little confused 
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about whether he had actually fired or not when he 

went to unload his gun. But in the beginning, did 

he seem confused at all to you about whether or 

not he had fired? 

AH: No. 

MB: Did he seem in any way bothered but 

like -- now I'm going to ask for an opinion on 

this and I know you can't read his mind, but if 

somebody was to say oh, he accidentally shot 

rather than intentionally shot, was there anything 

about the -- the look on his face or the way he 

spoke or -- or announced him that, you know, what 

he'd done that -- that gave you the reason to 

believe that maybe there was something else going 

on? You know what I mean? I'm not asking it very 

well, but -- 

AH: ©No, no. I mean, he was confident and, 

you know, he -- he matter of fact told me that he 

had shot and I made the call to the watch 

commander. And it was -- in my mind, it was a 

clear officer involved shooting that we were 

dealing with at that point and I was kind of in 

that mindset that, you know, our agency's involved 

and -- and that's what I was moving towards. 

MB: Okay. Okay. 

RF: But it didn't appear to you that he 

was surprised, like if he was, when the shot went 
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off, he accidentally fired at the same time? Did 

he give you any indication of that or was he 

adamant that -- 

AH: No. He just clearly -- I -- I just 

remember him clearly telling me that he -- I 

asked him. I believe I might have asked him or he 

told -- it was clear that he shot and I don't 

remember -- 

MB: Okay. 

AH: -- if I asked him or if he just told 

me, I shot. '"Cause I wasn't sure at that point. 

I didn't know, you know? I wasn't sure, you know, 

who had shot other than the fact I knew I hadn't. 

So I -- but he was clear that he had shot. 

RF: Okay. 

MB: Okay. 

RF: Do you have any other questions? 

MB: ©No. That's it. 

RF: That's it. All right. 

Well, that will conclude this interview. 

It is approximately 1404. 
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RF: Okay. We are on. Today's date 

is August 12th -- 

HL: You're good. 

RF: -- 2020, approximately 1405 

hours. This is Case Number 19-003. I'm 

Captain Bob Fleming and with me is Captain 

Mike Beckett and we are here to speak with 

Deputy Noel Juarez. Summary of the 

allegations, this is an officer involved 

shooting. 

Noel, have you had time to -- to 

review the report, the -- the transcript that 

I had sent with your attorney? 

NJ: I have. 

RF: Okay, great. And since this 

investigation could lead to disciplinary 

measures, you have the right to have a 

representative of your choice during this 

interview and I see today that you have 

for the record, can you state 

your name? 

HL: I am from 

RF: Good afternoon. Thanks. 

Noel, you have the right to record 

this interview or you may request a copy of
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this recording. I see that your attorney's 

recording. 

I'm going to advise you of your 

Miranda rights. Your decision as to whether 

to waive these rights is entirely up to you. 

If you waive your rights, your statements may 

be used against you criminally as well as 

administratively. If you decline to waive 

your rights under Miranda, I will order you 

to answer questions under the threat of 

administrative discipline. Once I order you 

to answer questions, nothing you say can be 

used against you in any criminal or civil 

proceeding except as authorized by law. 

Do you have any questions about what I 

have just said? 

NJ: No. 

RF: Okay. I'm going to advise you of 

your Miranda rights. 

Noel, you have the right to remain 

silent. Anything you say may be used against 

you in a court of law. You have the right to 

talk to your lawyer and have him present 

before or while being questioned. If you 

cannot afford to hire a lawyer, one will be 

rep- -- appointed to represent you before any 

questioning at no cost to you.
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Do you understand each of these rights 

I have explained to you? 

NJ: Yes. 

RF: Having these rights in mind, do 

you want to talk to us now? 

NJ: No. 

RF: Okay. Now I'm going to admonish 

you with the Lybarger. 

Noel, I'm ordering you to answer 

questions related this to interview with 

complete and truthful answers as specified in 

the Policy Manual on Conduct and Ethics. 

Although you have the right to remain silent 

and not incriminate yourself criminally, your 

silence during this administrative 

investigation will be deemed insubordination 

and will result in discipline up to and 

including termination from employment. Any 

statements you make under the threat of such 

discipline or information arising therefrom 

cannot be used against you in any criminal or 

civil proceeding except as authorized by law. 

Do you have any questions about your 

rights or anything I have said? 

NJ: I do not. 

RF: Okay. What I need you to do is 

sign, date, print your name and your ID
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number, please. 

NJ: Okay. Today's the 12th, right? 

RF: Correct. 

NJ: And then on the bottom also? 

RF: Yeah. Just there, thank you. 

Okay. So what I'm going to do real 

quick is just give a —-- a quick understanding 

of what -- what I -- kind of to set the stage 

of why we're here. 

NJ: Right. 

RF: Okay. So I'm going to give a 

synopsis of -- of what led us to where we are 

and just let me know if I'm accurate or not. 

Okay? 

Ultimately on January 12th, 2019, vyou 

responded to assist CHP at the 101 freeway on 

Las Virgenes reference a termination of a 

pursuit. It 1s our understanding that you 

believed that you were responding there to 

take custody of an individual. 

NJ: Correct. 

RF: And upon, while you were 

arriving, a sergeant contacted you by 

phone to inform you that this was actually a 

standoff -- 

NJ: Uh-huh. 

RF: -- with a possibly -- or with a
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armed subject by the name of and when 

you arrived on scene CHP was —-- was there, 

had a person at gunpoint. You took up a 

position of advantage, later had to move your 

vehicle, but ultimately you opened up your 

driver's door, you took a position behind the 

A-pillar. 

NJ: Uh-huh. 

RF: And you had your shotgun drawn. 

NJ: Uh-huh. 

RF: And you were encountering 

Mr. who was barricaded behind the 

vehicle; 1is that accurate? 

NJ: Correct. 

RF: Okay. So with that, it's our 

understanding that CHP had less lethal, okay, 

that the officers had less lethal shotgun on 

scene. 

Were you aware of any specific plan 

that they developed on how to deal with this 

less lethal situation? 

NJ: I do not, no. 

RF: Okay. But you were aware of less 

lethal? 

NJ: I'm not aware -- I was aware that 

less lethal was there. I had actually seen 

one CHP officer with it and I think myself
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and Alan Hartkop communicated with him and I 

believe I directed him to the passenger side 

of my vehicle. 

RF: Of your vehicle? 

NJ: Right. So I was aware that he 

was there. 

RF: Okay. 

MB: When -- when you say 

“communicated,” did -- did he tell you 

anything, the CHP officer? 

NJ: No. Just that he was on -- just 

that he was there, that he had a beanbag 

shotgun, that he was present and that I think 

I -- either myself or Alan told him, you 

know, if the guy starts shooting to -- to get 

down. 

RF: Okay. 

NJ: Something along them lines. 

RF: Okay. To your knowledge, did CHP 

share this information with Sergeant Hartkop? 

NJ: I -- I'm not aware of that. I 

was next to Alan pretty much the whole -- the 

whole time and I never heard any type of plan 

or any of that. 

RF: Okay. All right. 

NJ: Or at least that I remember. 

MB: Okay.
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RF: Okay. $So 1n reviewing your 

interview with the Los Angeles County Major 

Crimes detectives, you told them that you 

intentionally fired one shotgun round at 

NJ: Uh-huh, correct. 

RF: Can you tell me what you saw in 

that moment that caused you to fire a lethal 

weapon at  

NJ: Well, when I was looking 

downrange, I was -- I think I -- as I put in 

my report, I was really focused on -- on him, 

you know, with my finger on the trigger, I 

was focused on him. 

And I had seen him acting different 

than I had prior to 'cause before he was at 

the back of the car going in, back, going 1in, 

and he was just moving. But in this 

particular towards the end before the 

shooting, I had noticed that he was starting 

to look around. Like I was reading his body 

language and the whole time he had his -- his 

right hand down either in his jacket or in 

his waistband and he was never showing it, 

nor did he ever comply with any orders that 

we ever gave him. 

And so I had relayed to Alan, like
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that something's going to happen. I could 

see his —-- the -- his brains working. He's 

looking around, he's doing something and 

he had walked away furthest from the car that 

I -- that he had walked away from since I'd 

been there. He had gotten away from the car 

and he had faced and he -- when I -- 'cause 

in my report I said he make a jerk -- jerking 

movement but in -- in reality what it was, 

was it was a quick draw, is what I perceived 

where he was jerking backwards out of his 

jacket and -- 

RF: Okay. So right now you're making 

a motion, just so I make sure I understand -- 

NJ: Yeah. 

RF: —-- this correctly. You're 

showing that your hand is kind of in front of 

you 1n —-- 1n a pocket. 

NJ: Right. 
RF: And I see your elbow pulling 

back -- 

NJ: Pull -- pulling backwards. 

RF: —-- as 1f someone's withdrawing -- 

NJ: Withdrawing. 

RF: -- his hand from -- 

NJ: Correct. 

RF: —-- his -- his jacket?
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NJ: Correct. 

RF: Okay. 

NJ: And -- and in him doing the quick 

draw, I pull the trigger. 

RF: So what did you believe was -- 

NJ: I —— I believed that he was 

drawing a weapon because it just -- it -- it 

was —-- that was the motion and as I was —-- as 

I was communicating with my attorney -- 

HL: No, don't -- 

NJ: Oh, okay. 

It just, it felt like, to me, it felt 

like at the range like when you go to the 

range and they say fire and, you know, you -- 

you quickly draw your gun and you get out 

really quick. 

RF': Uh-huh. 

NJ: That's -- 

RF: So that's what he was doing in 

your opinion? 

NJ: That's what he was -- that's what 

the motion in the sense where he's making a 

qguick draw like we do. 

RF: Okay. 

NJ: That's what I felt. And so when 

he came out like this, it wasn't -- to me, it 

wasn't I'm giving up, you know? He never
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mentioned, he never at one point, at ever, 

said that he was giving up. I mean, he had 

mentioned at one point, you know, what do I 

do with my gun if I give up? But he never 

mentioned hey, I'm giving up, I'm putting my 

hands up, you know? 

RF: Right. 

NJ: I just, I'm -- I don't -- you 

know, I don't -- it's over now or whatever 

the case may be. 

RF: Okay. 

NJ: It was never that. 

RF: So the action that you were 

seeing, he's drawing quickly, pulling his 

hand out of his pocket. 

NJ: Correct. 

RF: And what, did you —-- did you 

think something was going to happen? 

NJ: I -- I -- well, I perceived a 

threat by him pulling out whatever was in his 

pocket. 

HL: When he completed that, what 

would have occurred, 1in your mind? 

NJ: He could have drawn a handgun 

and -- and fired at us. 

RF: Okay, okay. 

MB: And -- and that was your fear? 
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NJ: That was my fear. 

MB: Okay. 

NJ: Right? 

RF: Okay. 

Mike, do you have any questions? 

MB: No. ©No, not that. 

RF: Okay. 

Ultimately I -- I just wanted to get 

that understanding of what you were thinking 

at the time, what was going on. So that kind 

of is my question for you. 

Do either of you have anything you'd 

like to add to this investigation? 

NJ: I'm hoping it's over. As I was 

explaining to him, you know, this is a 

portion of my life that, you know, it's a 

worst case, so —- 

HL: Other than that, so we don't get 

called back in for a third interview, may -- 

you —-- you saw part of -- part of his answer 

was a little bit physical. If you maybe want 

to get a description of it. 

RF: Well, and that's -- that's why I 

tried to put a description out there. I 

think I was accurate -- 

HL: Okay. 

RF: —-- on how I explained it. 
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HL: Okay. 

MB: Yeah. What I -- what I noticed 

in the way you were demonstrating, it was 

that -- that he was aggressively withdrawing 

his hand from a pocket, presumably with a 

firearm of some kind that he intended to use 

against people on scene in a lethal way. 

NJ: Uh-huh. 

MB: And -- and that's what caused you 

to perceive a -- a -- 

NJ: A threat. 

MB: -- deadly threat, which -- which 

caused you to make the decision that you did 

to fire. 

RF: Okay. All right. 

MB: And you're nodding your head so 

the -- 

HL: That's a yes? 

MB: You agree with that, what I just 

said? 

NJ: ©No, I do, absolutely. 

MB: Okay. Okay. 

RF: Okay. I will -- I don't believe 

we're still advising on that. 

MB: I don't know if we are or not. 

It's been so long since I've done any of 

these. 
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Yeah. I don't think we are. 

Well, no. 'Cause it's already 

(INAUDIBLE) get rid of that. 

Yeah. 

So we're going to end this 

It is approximately 1416 hours. 
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